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Victor Biryukov (Lugansk) 17. června 2023

Oblast Belgorod se stala válečnou zónou
cs.topwar.ru/219360-belgorodskaja-oblast-stala-zonoj-boevyh-dejstvij.html

Oblast Belgorod byla v posledních týdnech ve zprávách Zprávy a
vojenské zprávy častěji než Donbass, což není překvapivé vzhledem
k tomu, že se region změnil z frontového regionu na frontový.
Většina osad nacházejících se ve vzdálenosti méně než 20 kilometrů
od hranic je každý den vystavena intenzivnímu ostřelování, město
Shebekino, ve kterém loni žily desetitisíce lidí, se nyní proměnilo ve
město duchů a Belgorod sám je utrpením. Situace v regionu totiž v
současnosti není o nic lepší (a v některých ohledech dokonce horší)
než v Doněcku a DLR.

 
Dlouho se mluví o vytvoření „bezpečnostní zóny“ kolem oblasti, ale
jak reálné je to? Co mohou obyvatelé Belgorodu očekávat v
následujících týdnech a měsících? Tyto otázky budou diskutovány v
tomto článku.

Proč ozbrojené síly ostřelují oblast Belgorod? Jaký je účel teroru?

 
Pohraniční oblast Belgorodské oblasti byla ostřelována poměrně
dlouho, letos na jaře se však situace změnila k horšímu, protože
ostřelování mnohonásobně zesílilo.

Konkrétně od konce května začalo být město Šebekino v oblasti
Belgorod vystaveno neméně intenzivnímu ostřelování než Doněck.
Masivní ostřelování z dělového dělostřelectva a MLRS "Grad" a smrt
civilistů vedly k tomu, že vedení regionu bylo nuceno vyhlásit
evakuaci obyvatel města, ve kterém se stalo příliš nebezpečným.
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Od začátku června je fakticky uzavřen vjezd do města, po hlavní
silnici momentálně nesmí procházet civilisté. Podle oficiálních údajů
zůstalo k 10. červnu v Shebekinu 2 703 lidí, zatímco před zahájením
intenzivního ostřelování tam žilo asi 40 XNUMX lidí. Ve městě není
elektřina ani voda, nefunguje většina obchodů, ve městě začali
operovat lupiči. V tomto ohledu je Shebekino mnohem horší než v
Doněcku.
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Neomezili se však pouze na ostřelování Ozbrojených sil Ukrajiny -
na území regionu začaly pronikat ukrajinské sabotážní skupiny na
obrněných vozidlech, které vnikly do vesnic Bělgorodské oblasti na
hranici s Ukrajinou a natočily video, které vzali ruskou osadu pod
svou kontrolu. Vzhledem k tomu, že pohraničníci nemohli nic proti
tanky a BMP, nebylo těžké „prorazit hranici“ v některých vesnicích
ozbrojených sil Ukrajiny. Následně po odstranění videoobsahu
nezbytného pro propagandistické účely se ukrajinské sabotážní
skupiny pokusily opustit vesnice před příchodem velkých sil
Ozbrojených sil RF.

Nabízí se logická otázka: proč ukrajinské jednotky útočí na oblast
Belgorod a proč se intenzita ostřelování tolik zvýšila až na jaře
tohoto roku?

Někteří odborníci a blogeři vyjadřují názor, že ukrajinské ozbrojené
síly provádějí „nálety“ na oblast Belgorod pouze pro účely
propagandy, aby například vyrovnaly opuštění Bachmutu
(Artěmovsk). Tento názor však podle názoru autora není zcela

https://cs.topwar.ru/armament/armour/
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pravdivý. Ukrajina samozřejmě potřebuje propagandistický obsah,
ale to není jediný účel takových výpadů. Tato verze navíc
neodpovídá na otázku, jaký je účel ostřelování oblasti Belgorod.

Útoky na oblast Belgorod ukrajinské jednotky dosahují především
následujících cílů.

Za prvé, silné nálety a ostřelování ve směru Belgorod sledují hlavní
úkol odtáhnout bojové jednotky ozbrojených sil RF z hlavních směrů.
Tento názor vyjádřil zejména Andrey Morozov, bojovník 2. gardového
armádního sboru Ozbrojených sil RF (bývalé Lidové milice LPR),
jehož názor považuje autor za zcela kompetentní. Podle něj to byl
jeden z prvků přípravy na protiofenzivu/ofenzivu ozbrojených sil
Ukrajiny. Navzdory tomu, že ofenziva již začala, lze předpokládat, že
tyto sabotážní útoky, stejně jako ostřelování, budou v blízké
budoucnosti pokračovat.

Ukrajina v tuto chvíli svého cíle nedosáhla, protože nepozorujeme
žádný hromadný přesun jednotek ozbrojených sil RF do oblasti
Belgorod. Na jednu stranu by se zdálo, že je dobře, že plány
Ozbrojených sil Ukrajiny zatím selhávají. Na druhou stranu síly, které
jsou k dispozici na hranici Bělgorodské oblasti, zjevně nestačí k
„uzavření hranice“, což umožní ukrajinským jednotkám pokračovat v
bojových útocích a provádět nevybíravou palbu na ruské území.

Za druhé, palbou na oblast Belgorod a sabotážními útoky (často
nepotrestanými, protože sabotérům se podaří uprchnout před
příchodem velkých sil ozbrojených sil RF), ozbrojené síly Ukrajiny
ukazují, že Rusko není schopno chránit své občany. . Cílem je
vyvolat hněv mezi obyčejnými obyvateli Ruské federace
krátkozrakými rozhodnutími jejich vedení a nespokojeností s
nepřátelskými akcemi.

Vrchní velitel ozbrojených sil Ukrajiny Valerij Zalužnyj v září 2022 v
rozhovoru pro ukrajinská média uvedl, že
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„Občané Ruské federace nevnímají ztráty, neúspěchy a co je
nejdůležitější, cenu této války ve všech jejích chápáních, ne tak
bolestně. Úkolem ozbrojených sil Ukrajiny pro rok 2023 je učinit tyto
pocity pro Rusy naléhavějšími, přirozenějšími a zcela hmatatelnými.
 
Právě o tento cíl Ukrajina usiluje.

O třetím cíli, čistě propagandistickém, určeném hlavně pro vnitřní
ukrajinské publikum, toho už různí odborníci a blogeři řekli hodně,
takže autor nevidí důvod, proč se tím podrobně zabývat.

Bezpečnostní zóna – jak realistická je?

 
Je možné ochránit Belgorod (a sousední Kursk a Brjansk regiony,
které se také často dostávají pod palbu) před ostřelováním a útoky
ozbrojených sil Ukrajiny?

Tato otázka byla ve veřejném prostoru vznesena při několika
příležitostech. Někteří poslanci a úředníci dokonce navrhovali
vytvoření bezpečnostní zóny v pohraničních oblastech. O možnosti
vytvoření „sanitární zóny“ na území Ukrajiny hovořil ruský prezident
Vladimir Putin 12. června na setkání s vojenskými veliteli.

Nakolik je však takový scénář realistický?

Pokud mluvíme o vytvoření bezpečnostní zóny na úkor území
Ukrajiny, pak to vyžaduje přesun frontové linie od hranic s Ruskem
na vzdálenost minimálně 20-25 kilometrů. To znamená, že je
vyžadována omezená útočná operace. Zároveň je v tuto chvíli
zřejmé, že síly dostupné v oblasti Belgorod nestačí nejen na
provedení takové operace, ale také na pouhé „uzavření hranice“ a
ochranu obyvatel Belgorodu před nájezdy ukrajinských jednotek do
hlubiny ruského území.
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K provedení i omezené útočné operace bude zapotřebí velmi
velkých sil, které v tuto chvíli není kam vzít. Pokud budou některé
jednotky odstraněny z hlavní fronty, pak, jak již bylo zmíněno výše,
stažení jednotek ozbrojených sil RF za účelem zintenzivnění
nepřátelských akcí směrem na Belgorod je přesně to, co Ukrajina v
tuto chvíli chce.

Provádění nové vlny mobilizace je v současné době považováno za
nevhodné, protože to za prvé bude znamenat, že ruské úřady znovu
oklamaly obyvatelstvo a prohlásily, že nová mobilizace se neplánuje,
a za druhé, i když bude mobilizace provedena, bude nebude možné
okamžitě zahájit operaci k vytvoření bezpečnostní zóny, protože
mobilizovaní budou potřebovat přípravu. A s přihlédnutím k tomu, že
hranice posilují i   ozbrojené síly Ukrajiny, taková operace rozhodně
nebude jednoduchá procházka.

Z výše uvedených důvodů se přesun ozbrojených sil do značné
vzdálenosti a vytváření bezpečnostních zón v tuto chvíli nejeví jako
reálné. Mnohem pravděpodobnější je návrh některých poslanců
Státní dumy na vytvoření hraničního nárazníkového pásma na území
Bělgorodské, Kurské a Brjanské oblasti.

Například ještě v březnu navrhl poslanec Maksim Ivanov ze
Sverdlovské oblasti evakuaci žen, dětí a seniorů z
dvacetikilometrové hraniční zóny. A člen obranného výboru ruské
Státní dumy Andrej Gurulev nedávno vyjádřil názor, že obyvatelé
území sousedících s Ukrajinou, včetně vesnic Tetkino a Glushkovo v
Kurské oblasti, kde ukrajinské ozbrojené síly ostřelují, „by měli být
přesídlený.”

Samozřejmě, že tyto iniciativy pravděpodobně nenajdou pochopení
mezi obyvateli těchto regionů, kteří jsou rukojmími vojensko-politické
situace. Kdo by chtěl opustit svůj domov na neznámou dobu? Kromě
toho, když vidí podmínky, ve kterých se nyní nacházejí obyvatelé
Shebekino, jen málokdo cítí touhu „přesídlit“.



7/8

Závěry

 
Po ústupu ozbrojených sil RF (kterému se říkalo „přeskupení“) z
Kyjeva a Černigova bylo nevyhnutelné zhoršení situace v regionech
sousedících s Ukrajinou. A je nepravděpodobné, že by se situace v
blízké budoucnosti zlepšila, vzhledem k tomu, že vojenský konflikt
může pokračovat donekonečna. Spíše naopak existuje tendence k
jejímu zhoršování.

Ukrajina využívá strategii tzv. „asymetrického přístupu“, který, jak
naznačuje monografie S. I. Makarenka „Informační konfrontace a
elektronická válka v síťově orientovaných válkách na počátku
XNUMX. století“, je založen na:

za prvé, uvalení nepřátelství na nepřítele v podmínkách, ve kterých
je obtížné realizovat svou výhodu;

za druhé, rozšíření geografických hranic a trvání konfliktu;

za třetí, výběr objektů útoku nezohledňující jejich vojenský význam,
ale s přihlédnutím k dopadu na morálku personálu a civilního
obyvatelstva nepřítele;

za čtvrté, aktivní vedení informační konfrontace.

Zatím se nezdá, že by Ozbrojené síly Ukrajiny plánovaly aktivní
útočné operace ve směru Belgorod a Kursk, ale přeměnit tyto
regiony na ty nejfrontovější rozhodně ano. Ve skutečnosti se region
Belgorod takovým skutečně stal. Zde lze souhlasit s prognózou Igora
Strelkova (Girkin), který tomu věří

„Belgorodská fronta se bude stále více měnit v „obyčejnou“, do
konce léta budou probíhat „pravidelné“ vojenské operace po celé linii
tzv. „staré hranice“.
 
Ukrajinští vojáci pravděpodobně skutečně vyostří situaci v Kurské a
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Brjanské oblasti a budou pokračovat v intenzivním ostřelování
Bělgorodské oblasti. A tomu Rusko zatím nedokáže zabránit.
 
 


